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Č.j.: MmP 86065 / 2023 

 

VÝPIS 
  ZÁPIS Z 2. ŘÁDNÉHO JEDNÁNÍ 

BEZPEČNOSTNÍ RADY OBCE S ROZŠÍŘENOU PŮSOBNOSTÍ 

konaného 14. června 2023 

 

 

Přítomnost:    viz prezenční listina 
               
Začátek jednání:  13:00 hod 
Ukončení jednání:  15:00 hod 
Místo konání:   1. část - chráněné pracoviště krizového řízení 
    2. část - stálý úkryt civilní ochrany, Erno Košťála 1012, Pardubice 
 

 

Program jednání: 
 
1. Zahájení 2. řádného jednání bezpečnostní rady 
2. Schválení programu 2. řádného jednání bezpečnostní rady 
3. Zpráva o činnosti a připravenosti složek integrovaného záchranného systému 
4. Informace o útvarech a zařízeních AČR dislokovaných ve správním obvodu obce s rozšířenou 

působností Pardubice 
5. Plán evakuace osob ohrožených mimořádnou událostí na území statutárního města Pardubic 
6. Vybrané informace z jednání Bezpečnostní rady Pardubického kraje za uplynulé období 
7. Aktuální informace o bezpečnostní situaci a problematice ochrany obyvatelstva ve správním 

obvodu obce s rozšířenou působností Pardubice 
8. Různé, diskuse 
9. Závěr 
 

 

K bodu 1) 
Zahájení 2. řádného jednání bezpečnostní rady 
 
Nadrchal J. 
Zahájil 2. řádné jednání Bezpečnostní rady obce s rozšířenou působností Pardubice (dále „BR ORP“). 
Následně předal slovo tajemníkovi BR ORP. 
 
Kyncl J. 
Popsal účastníkům jednání prostory chráněného pracoviště, možnost jeho provozu při výpadku 
dodávky elektrické energie a možnost přístupu v případě, kdy nebudou dosažitelní pracovníci oddělení 
krizového řízení kanceláře primátora. Pro takový případ má městská policie na operačním středisku 
sadu klíčů s návodem, jak prostory zpřístupnit. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 2) 
Schválení programu 2. řádného jednání bezpečnostní rady 
 
Nadrchal J. 
Vyzval přítomné k případnému doplnění programu 2. řádného jednání, což se nestalo a program 
jednání byl v navrženém rozsahu schválen. 
 
Přijato usnesení BR ORP  4 / 2023 (7 přítomných členů, z toho 7 pro) 
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K bodu 3) 
Zpráva o činnosti a připravenosti složek integrovaného záchranného systému 
 
Černovský V. 
Odkázal na písemné materiály, kde jsou uvedeny informace se stavem k 31.12.2022 a poděkoval všem 
složkám integrovaného záchranného systému za spolupráci v uplynulém období. Na dotaz vysvětlil 
činnost jednotek PO z HZS Pardubického kraje při zásahu spojeném s úhynem ryb na rybníku 
v Drozdicích, který se zaměřil na ředění vody čistou vodou a její okysličování. 
 
Kyncl J. 
V souvislosti s uvedenou záležitostí a sobotním ranním telefonátem z KOPIS HZS Pardubického kraje 
připomenul potřebu zachování domluveného postupu vyžadování spolupráce prostřednictvím 
operačního střediska městské policie, neboť to by mělo být schopno kontaktovat zaměstnance 
magistrátu s potřebnou odbornou způsobilostí, v tomto případě v působnosti ochrany životního 
prostředí. 
 
Halda J. 
Podrobnosti k činnosti městské policie jsou uvedeny v písemných materiálech, spolupráce mezi 
složkami a jejich operačními středisky je na dobré úrovni. Jako u všech složek je problém s náborem 
nových pracovníků. Projevil zájem o odzkoušení přístupu městské policie na pracoviště krizového 
řízení respektive do chráněného pracoviště s využitím záložních klíčů a v souladu s postupem, který je 
zpracován. 
 
Tomášek L. 
Odkázal také na zpracovanou zprávu, bezpečnostní situaci popsal jako stabilní. Došlo však k nárůstu 
trestné činnosti ze strany cizinců, což je z hlediska počtu uprchlíků na našem území pochopitelné. Jako 
každá ze složek se potýká i PČR s personálním podstavem, který se částečně daří řešit, nicméně jsou 
evidovány další odchody od policie. 
 
Poděkoval panu náměstku Rychteckému za spolupráci města při řešení situace v okolí Paláce 
Pardubice (dříve Afi), kde jsou problémy s určitou skupinou mladých lidí a s tím související zvýšenou  
kriminalitou v této lokalitě.  Z tohoto důvodu byla v této lokalitě zvýšena hlídková činnost policie a uvedl, 
že se jedná o velice citlivé téma, přičemž policie se zaměřuje na všechny komunity bez rozdílu. 
 
Rychtecký J. 
I on poděkoval za iniciativu policie při řešení problémů v uvedené lokalitě, které se týkají většinou 
problémů uvnitř dané komunity, nikoliv mezi různými sociálními a národnostními komunitami. Město 
současně požádalo vedení Paláce Pardubice o odstranění automatů s produkty obsahujícími HHC, což 
se podařilo. Odbor sociálních věcí rozšířil i provozní dobu komunitního centra na Závodu Míru, bude 
probíhat větší aktivita terénních pracovníků, došlo k jednání s SKP Centrem, kdy se snad podaří  
i v jejich případě prodloužit provozní dobu a bude vylepšen v problémové lokalitě i kamerový systém. 
 
Kupka D. 
V rámci ZZS Pardubického kraje se nic zásadního nezměnilo, ale tak jako v jiných oblastech i v případě 
poskytování zdravotní péče se do počtu výjezdů projevil i počet uprchlíků z Ukrajiny, kteří jsou navíc 
zvyklí na jinou péči a někdy je problém jim jejich zdravotní stav vysvětlit. 
 
V současné době se začalo uvažovat o výstavbě nového stanoviště ZZS v Pardubicích, a to někde 
v lokalitě Trnová – Doubravice – Ohrazenice, kam by se přesunula posádka, která v současné době má 
stanoviště na požární stanici na Dukle. 
 
Nadrchal J. 
Potvrdil, že byl o tomto informován paní krajskou radí, která je zodpovědná za zdravotnictví, kdy novým 
stanovištěm by měl vzniknou pomyslný trojúhelník a z nového stanoviště byl měly být obsluhovány 
Polabiny a obce v této části území. Pardubický kraj projevil zájem o tři vytipované pozemky, nicméně 
dle stávajícího i připravovaného nového územního plánu se jedná o lokality, kde uvažované pozemky 
nejsou určeny k zástavbě a jedná se o městskou zeleň. 
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Kupka D. 
Na dotaz dovysvětlil rozmístění lékařských a nelékařských posádek, přičemž na případné novém 
stanovišti by byla také nelékařská záchranářská posádka. Počet výjezdů do určitých lokalit se s časem 
mění, zatímco dříve byl větší počet výjezdů, s ohledem na věk tam žijících obyvatel, do sídliště Dukla, 
dnes jsou to jiné části města. 
 
Přijato usnesení BR ORP  5 / 2023 (7 přítomných členů, z toho 7 pro) 
 
 
K bodu 4) 
Informace o útvarech a zařízeních AČR dislokovaných ve správním obvodu obce s rozšířenou 
působností Pardubice 
 
Hylák M. 
Ani v případě KVV Pardubice nedošlo k významnějším změnám, proběhly součinnostní dohovory 
s panem primátorem a 18. května 2023 proběhl po dlouhé době nácvik odvodního řízení. Jeho 
vyhodnocení v rámci celé ČR proběhne hodnotiteli příští týden, takže konkrétní výstupy ještě nejsou 
známy. Poděkoval městu za skvělou spolupráci při přípravě tohoto nácviku i jeho samotnou realizaci. 
 
V současné době se řeší, i v souvislosti se situací na Ukrajině personální otázka, ale současně  
i posílení prvků teritoriální ochrany, vč. vytipování vhodných prostor pro potřeby armády respektive 
možných budoucích praporů teritoriální ochrany. 
 
Přijato usnesení BR ORP  6 / 2023 (7 přítomných členů, z toho 7 pro) 
 
 
K bodu 5) 
Plán evakuace osob ohrožených mimořádnou událostí na území statutárního města Pardubic 
 
Kyncl J. 
Předkládaný návrh plánu evakuace je jeho třetí verzí, kdy dvě předchozí byly z roku 2006 a 2012, 
přičemž primárně byl tento dokument zaměřen na evakuaci při povodních. V uplynulých letech byl plán 
evakuace několikrát prověřován, přičemž naposledy v poměrně velkém rozsahu v rámci cvičení 
AGENS-2017, kdy došlo k přesnému sledování času nutného pro evakuaci z různých částí města do 
evakuačního střediska, na základě čehož byla vytvořena jednoduchá „kalkulačka“, díky níž dnes lze, po 
zadání jednoduchých vstupních údajů, plánovat předpokládanou dobu nutnou k provedení evakuace 
osob z ohroženého území. Nový plán evakuace, jehož dokončení byl zpožděn zejména díky pandemii 
koronaviru a následně uprchlickou krizí způsobenou napadením Ukrajiny, je zpracován tak, aby jej bylo 
možné využít při evakuaci z jakéhokoliv důvodu, některé jeho části rozpracovávají evakuaci při 
povodních nebo při nálezech nevybuchlé letecké munice. Dokument počítá jak s nouzovým ubytováním 
ve vytipovaných ubytovacích zařízeních, tak s poskytováním krátkodobého ubytování formou 
dočasného nouzového přístřeší v základních školách, a to konkrétně v tělocvičnách a 2 třídách tak, aby 
provoz školy byl omezen na co nejnižší možnou míru. Počet osob, které je možno ve školách ubytovat 
přesně koresponduje s počtem osob, které jsou hlášeny na území města k trvalému pobytu a jejich 
bydliště se nachází v záplavovém území pro stoletou vodu (Q100), jedná se o cca 3000 osob. Kapacita 
je tedy dostatečná, přičemž se navíc počítá  s tím, že min. 50% osob se evakuuje samovolně a ubytuje 
jinde. Všechny objekty základních škol se nachází mimo území Q100 a pouze 4 zařízení v zóně Q500. 
S řediteli škol toto bylo projednáno na společném jednání a ode všech jsme obdrželi potřebné 
podklady. Protože se plán evakuace nebude týkat již jen povodní, jsou dnes vytipována případná 
vhodná místa shromáždění osob pro území celého města, a kterých je celkem 101. Současně 
dokument počítá s tzv. „odloučeným“ dispečerem dopravního podniku, což bylo poprvé odzkoušeno 
prakticky při cvičení AGENS-2017, a což umožňuje efektivně nasazovat autobusy při řízené evakuaci. 
 
Dokument se skládá ze 4 částí, kdy druhá část obsahuje poměrně detailní mapové podklady, které 
mohou urychlit plánování a rozhodování, třetí část se týká činnosti evakuačních středisek a čtvrtá míst 
dočasného nouzového přístřeší. Pro evakuační střediska a místa dočasného nouzového přístřeší je na 
oddělení krizového řízení kanceláře primátora připravena dokumentace a pomůcky, které umožní co 
nejrychlejší přípravu a zahájení jejich činnosti. 
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K předloženému dokumentu neměl nikdo připomínky a pozměňující návrhy. 
 
Přijato usnesení BR ORP  7 / 2023 (7 přítomných členů, z toho 7 pro) 
 
 
K bodu 6) 
Vybrané informace z jednání Bezpečnostní rady Pardubického kraje za uplynulé období 
 
K tomuto bodu nebylo nic projednáváno. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 7) 
Aktuální informace o bezpečnostní situaci a problematice ochrany obyvatelstva ve správním 
obvodu obce s rozšířenou působností Pardubice 
 
K tomuto bodu nebylo nic samostatně projednáváno – viz informace projednané v rámci bodu 3. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 8) 
Různé, diskuse 
 
Kyncl J. 
Druhá část jednání se uskutečnila formou prohlídky stálého úkrytu civilní ochrany, který se nachází na 
pardubickém sídlišti Dubina. Tento úkryt je, v souladu s unesením Rady města, připravován pro 
praktickou výuku žáků základních škol v oblasti ochrany obyvatel, krizového řízení a všeho s tím 
spojeného. Malá část bude věnována i historii z období 60.-80. let a také vzpomínce na bombardování 
Pardubic v roce 1944. Přístupný bude i veřejnosti, a to cca 2x ročně. V současné době je dokončována 
instalace praktických ukázek a probíhá zpracování grafických (mapových), respektive textových, 
informací. Předpoklad prvního zpřístupnění pro veřejnost je konec září nebo začátek října letošního 
roku. 
 
K tomuto bodu jednání nebylo přijato žádné usnesení 
 
 
K bodu 9) 
Závěr 
 
Nadrchal J. 
Poděkoval za účast na jednání a zpracované podklady pro jednání. Příští řádné jednání se uskuteční 
v prosinci 2023. 
 
 
Přílohy  Prezenční listina 2. řádného jednání BR ORP 
  Písemné materiály pro 2. řádné jednání BR ORP 

Usnesení přijatá na 2. řádném jednání BR ORP 
 
 
V Pardubicích dne 22. června 2023 
 
 
Za správnost výpisu: Ing. Jiří Kyncl 

vedoucí oddělení krizového řízení   
tajemník bezpečnostní rady obce s rozšířenou působností 
podepsáno elektronicky 
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